

د. سلمى بشاشة

مستشارة قانونية، وخبيرة في المجال الأسري والزواجي، والتطوير الشخصي.

تقدم الدكتورة سلمى بشاشة نهجاً استشارياً فريداً في دولة الإمارات العربية المتحدة، حيث تدمج ببراعة بين خبرتها القانونية العميقة وفهمها الدقيق للعلاقات الإنسانية والنفسية. انطلاقاً من إيمانها بأن الحلول المستدامة تبدأ من فهم جذور المشكلة، تجمع د. سلمى بين أدوات القانون وعلم النفس لتمكين عملائها من تجاوز التحديات الأسرية والمهنية.

نهج متكامل يجمع بين القانون والإرشاد:

تتجاوز استشارات د. سلمى حدود الممارسة القانونية التقليدية. ففي قضايا الأسرة والأحوال الشخصية، لا تكتفي بتقديم الحلول القانونية، بل تستخدم خبرتها كمرشدة أسرية ونفسية وخبيرة في العلاج السلوكي المعرفي لمساعدة الأطراف على إدارة الأزمات، وتحسين التواصل، والوصول إلى تسويات تحافظ على استقرار الأسرة ما أمكن. هذا النهج الإنساني يجعلها الخيار الأمثل للباحثين عن حلول حقيقية وليس مجرد إجراءات قانونية. وتمتد مسيرتها المهنية لأكثر من 15 عاماً كأستاذة جامعية في السودان، والمملكة العربية السعودية، ودولة الإمارات، مما منحها أساساً أكاديمياً راسخاً.

صوت مؤثر في التوعية المجتمعية:

تكرس د. سلمى جزءاً من وقتها لنشر الوعي عبر منصات التواصل الاجتماعي و وسائل الإعلام، حيث تشارك رؤيتها حول القضايا القانونية والاجتماعية، وتقدم محتوى يهدف إلى بناء مجتمع أكثر وعياً بحقوقه وعلاقاته.

مؤهلات تعكس رؤيتها المتكاملة:

- دكتوراه في القانون: الأساس الأكاديمي المتين.
- دبلومات متخصصة: الإرشاد النفسي والأسري، العلاج السلوكي المعرفي، إدارة الأعمال، البرمجة اللغوية العصبية.
- مدرب معتمد (ACTVET) وكوتش ممارس معتمد.

إن هذا المزيج النادر بين العقلية القانونية والقلب الذي يفهم النفس البشرية هو ما يميز د. سلمى بشاشة الشخصية، ويجعلها المستشارة المثالية للأفراد والمؤسسات التي تبحث عن حلول قانونية ذكية ومستدامة إنسانياً.

- كذلك لديها خبرة قوية في القضايا التجارية، المدنية، والمنازعات العقارية والمصرفية.

• التسويات الودية والتحكيم: بصفتها محكمًا معتمدًا لدى مركز أم القيوين للتوفيق والتحكيم التجاري(UAQ) ، تتخصص في حل النزاعات بالطرق البديلة، مستفيدة من فهمها العميق للتشريعات الإماراتية واتجاهات القضاء.

قيادة إدارية وتطوير استراتيجي:

إلى جانب ممارستها القانونية، تشغل د. سلمى منصب عضو مجلس إدارة في شركة محاماة كبرى، حيث تقود مبادرات التطوير المؤسسي، إعادة الهيكلة، والإشراف على التسويق. هذه الخبرة، المدعومة بشهادات متخصصة في إدارة الأعمال والتخطيط الاستراتيجي، تجعلها مؤهلة لتقديم استشارات عالية المستوى في:

- وضع الخطط الاستراتيجية وبرامج تطوير الأداء.
- دراسات الجودة للمؤسسات القانونية والشركات.
- تدريب وتأهيل الكوادر في القطاع القانوني.

مؤهلات أكاديمية وتدريبية:

- دكتوراه في القانون.
- مدرب معتمد من مركز أبوظبي للتعليم والتدريب التقني والمهني.(ACTVET)
- دبلومات متخصصة في: الإرشاد النفسي والأسري، العلاج السلوكي المعرفي، إدارة الأعمال، والبرمجة اللغوية العصبية.
- ممارس معتمد في لغة الجسد وكوتش ممارس معتمد.

إن هذا المزيج النادر بين الخبرة الأكاديمية، والممارسة القانونية، والعمل بمجال الإرشاد الأسري والمهارات الإدارية، والفهم النفسي، يجعل الدكتورة سلمى بشاشة مرجعاً موثوقاً وشريكاً استراتيجياً للعملاء والمؤسسات على حد سواء.

الرؤية(Vision)

تتطلع د سلمى لمجتمع مليء بالعلاقات الأسرية الصحية يتمتع فيه الأفراد والمؤسسات بالوعي القانوني والنضج النفسي، مما يمكنهم من بناء علاقات أسرية ومهنية صحية ومستدامة، وحل نزاعاتهم بطرق تحفظ الكرامة وتحقق العدالة الحقيقية

الرسالة(Mission)

تمكين عملائي من خلال تقديم استشارات قانونية وإرشاد أسري متكاملة تجمع بين دقة القانون وعمق الفهم النفسي، وتوفير حلول مبتكرة ومستدامة للتحديات الأسرية والتجارية، مع الالتزام بنشر الوعي وبناء جسور من التفاهم في المجتمع.

الأهداف (Goals)

1. تقديم حلول متكاملة: التعامل مع كل قضية من منظور مزدوج (قانوني ونفسي) لضمان معالجة جذور المشكلة وليس فقط أعراضها، وتحقيق نتائج إيجابية طويلة الأمد.
2. تعزيز التسويات الودية: تشجيع وتسهيل حل النزاعات خارج أسوار المحاكم عبر التحكيم والوساطة، لتقليل التكاليف النفسية والمادية على الأطراف المعنية والحفاظ على العلاقات قدر الإمكان.
3. نشر الوعي والمعرفة: إنتاج محتوى تعليمي وتوعوي (مقالات، فيديوهات، ورش عمل) يهدف إلى تبسيط المفاهيم القانونية والنفسية للجمهور، وتمكينهم من حماية حقوقهم وتحسين علاقاتهم.
4. دعم تطوير المؤسسات: مساعدة الشركات والمؤسسات القانونية على تبني استراتيجيات إدارية حديثة وبيانات عمل صحية، لرفع مستوى الأداء والكفاءة المهنية في القطاع القانوني.
5. التطوير المهني المستمر: البقاء في طليعة المعرفة في مجالات القانون، وعلم النفس، والإدارة من خلال التعلم المستمر والمشاركة في المؤتمرات الدولية، لضمان تقديم أفضل مستوى من الخدمة للعملاء. هذه العناصر تشكل أساساً قوياً لهويتها المهنية ويمكن استخدامها في الموقع الإلكتروني، العروض التقديمية، والمواد التعريفية.

كلمة د. سلمى بشاشة: رؤية تتجاوز حدود القانون

إن مفهوم الاستشارة الحقيقية لا يقتصر على التدخل عند حدوث النزاع القانوني أو المشكلة الأسرية ك، بل يبدأ من مرحلة ما قبل اتخاذ القرار أو ما قبل حدوث المشكلة الأسرية. مهمتنا هي تمكينك من اتخاذ الخيارات السليمة التي تحميك من الإشكالات المستقبلية، سواء كانت قانونية، أسرية، أو شخصية. نحن نؤمن بأن الوقاية والتوجيه هما أساس بناء حياة مستقرة وعمل ناجح.

لماذا تختار المستشار الدكتور سلمى بشاشة؟

لأنك لا تختار مجرد مستشارة قانونية، بل شريكاً استراتيجياً يمتلك رؤية شاملة تجمع بين الخبرة القانونية العميقة والإرشاد الأسري والنفسي. الدكتورة سلمى بشاشة تقدم نهجاً فريداً يهدف إلى تحقيق التوازن والنجاح في كافة جوانب حياتك وعملك.

- خبرة قانونية متكاملة: نجحت الدكتورة سلمى في تحقيق نتائج استثنائية لعملائها في مختلف القضايا (الجنائية، المدنية، التجارية، الأحوال الشخصية، العقارية، والعمالية) أمام كافة محاكم دولة الإمارات وهيئات التحكيم. خبرتها الواسعة في الدفاع عن الشركات والأفراد تضمن لك الحماية القانونية الأمثل.
- إرشاد أسري ونفسي متخصص: بفضل تخصصها المتنوع، تقدم الدكتورة سلمى استشارات زوجية وفردية لمساعدتك على تجاوز التحديات الشخصية، تحسين علاقاتك، وتحقيق النمو الذاتي. هي تدرك أن استقرار الفرد والأسرة هو حجر الزاوية لمجتمع ناجح.

- دعم متكامل للأعمال والأفراد: سواء كنت تسعى لتأسيس شركة وفق أعلى المعايير، أو تحتاج إلى استشارة شخصية لاتخاذ قرار حاسم، فإن الدكتورة سلمى بشاشة توفر لك الدعم اللازم بفضل خبرتها الممتدة، مما يضمن تلبية احتياجاتك والتواصل معك بفعالية لتحقيق أهدافك
- خدمات المستشاره الدكتوره سلمى بشاشة: دعم متكامل لحياتك وعملك
- تقدم الدكتوره سلمى بشاشة باقة شاملة من الخدمات المصممة لتلبية احتياجاتك القانونية، الأسرية، والشخصية، من خلال نهج يجمع بين الخبرة العميقة والدعم الإنساني.

أولاً: جلسات الإرشاد والتطوير الشخصي

جلسات فردية أو زوجية تهدف إلى تمكينك من تحقيق التوازن والنمو في كافة جوانب حياتك.

- الإرشاد القانوني والأسري:
 - جلسات فردية: استشارات متخصصة في قضايا الأسرة، التحضير للزواج، التوجيه في مرحلة ما قبل الطلاق، و جلسات تجمع بين الدعم النفسي والتوجيه القانوني.
 - جلسات زوجية: حل الخلافات، تحسين العلاقة، استعادة الثقة، وفهم الحقوق الزوجية القانونية.
- إرشاد العلاقات والدعم النفسي:
 - استشارات متخصصة في العلاقات العاطفية والتعامل مع الانفصال.
 - جلسات دعم نفسي آمنة للتفريغ، إدارة الضغوط والتوتر، وتحقيق الصفاء الذهني.
- التطوير الذاتي والكوتشينج:
 - جلسات متخصصة في التطوير الشخصي، تحديد الأهداف، التخطيط الاستراتيجي، وتنظيم الحياة لتحقيق أقصى إمكاناتك.

ثانياً: الاستشارات والخدمات القانونية المتخصصة

خدمات قانونية احترافية باللغتين العربية والإنجليزية للأفراد والشركات.

- للأفراد:
 - استشارات شاملة: في القضايا المدنية، الجزائية، العمالية، الأحوال الشخصية، المنازعات الإجارية، وقضايا وسائل التواصل الاجتماعي.
 - خدمات إجرائية: كتابة المذكرات والعقود، إجراءات رفع الدعاوى، وتنفيذ الأحكام.
- للشركات والمؤسسات:

◦ دعم قانوني للأعمال: تقديم الرأي والمشورة في القضايا التجارية، العقارية، قضايا المقاولات، الملكية الفكرية، وقوانين الاستثمار.

◦ تأسيس الشركات: استشارات متكاملة لصياغة ومراجعة العقود وتأسيس الشركات وفقاً للقانون الإماراتي.

ثالثاً: التدريب والتوعية القانونية

- برامج ودورات قانونية وأسرية متخصصة في نشر المعرفة وتحسين جودة الحياة الزوجية وتطوير المهارات القانونية والشخصية.

• خدمات للمختصين والإعلام: تدريب وتطوير أداء القانونيين، إعداد المحتوى القانوني الاحترافي (مقالات، أخبار، مواد توعوية) للمساهمة في نشر الثقافة القانونية في المجتمع.

Dr. Salma Bashasha

Legal Consultant and Expert in Family Relations

Dr. Salma Bashasha offers a unique consulting approach in the United Arab Emirates, skilfully integrating her profound legal expertise with a sophisticated understanding of human relations and psychology. Grounded in the belief that sustainable solutions begin with understanding a problem's roots, Dr. Salma combines the tools of law and psychology to empower her clients to overcome both family and professional challenges.

An Integrated Approach: Where Law Meets Counselling

Dr. Salma's consultancy transcends traditional legal practice. In family law and personal status cases, she does more than provide legal remedies; she leverages her expertise as a family and psychological counsellor and a specialist in Cognitive Behavioural Therapy (CBT) to help parties navigate crises, improve communication, and reach settlements that preserve family stability wherever possible. This human-centric approach makes her the ideal choice for those seeking genuine resolutions, not just legal proceedings.

Broad Legal and Administrative Expertise:

Beyond her deep specialization in family matters, her experience extends to other vital sectors, giving her a comprehensive perspective:

- **Commercial Law and Arbitration:** As a Certified Arbitrator (UAQ), she efficiently manages commercial, civil, and real estate disputes, with a focus on finding common ground and amicable solutions.
- **Institutional Development and Leadership:** As a Board Member at a major law firm, she applies her skills in management and strategic planning to develop legal teams and organizations, believing that outstanding performance begins with a healthy and balanced work environment.

An Influential Voice in Community Awareness:

Dr. Salma dedicates her time to spreading awareness through social media and other media platforms. She shares her insights on legal and social issues, delivering content aimed at building a community that is more conscious of its rights and relationships.

Qualifications Reflecting Her Integrated Vision:

- **Ph.D. in Law:** The solid academic foundation.
- **Specialized Diplomas:** Psychological and Family Counselling, Cognitive Behavioural Therapy (CBT), Business Administration, and Neuro-Linguistic Programming (NLP).
- **Certified Trainer (ACTVET) and Certified Practitioner Coach.**

This rare fusion of a legal mind with a heart that understands the human psyche is what defines Dr. Salma Bashasha's personal brand, making her the ideal consultant for individuals and institutions seeking legally smart and humanly sustainable solutions.

Vision:

Dr. Salma looks forward to a society filled with healthy family relationships, in which individuals and institutions enjoy legal awareness and psychological maturity, enabling them to build healthy and sustainable family and professional relationships, and to resolve their disputes in a way that preserves dignity and achieves true justice.

Mission:

To empower my clients by delivering integrated legal and counseling services that combine the precision of law with the depth of psychological understanding. I provide innovative, sustainable solutions for family and business challenges, while committing to spreading awareness and building bridges of understanding within the community.

Goals

1. Provide Integrated Solutions: Address each case from a dual perspective (legal and psychological) to ensure the root of the problem is treated, not just its symptoms, and to achieve long-term positive results.

2. Promote Amicable Settlements: Encourage and facilitate the resolution of disputes outside of court through arbitration and mediation, to reduce the psychological and financial costs for the involved parties and preserve relationships as much as possible.

3. Spread Awareness and Knowledge: Produce educational and awareness content (articles, videos, workshops) aimed at simplifying legal and psychological concepts for the public, empowering them to protect their rights and improve their relationships.

4. Support Institutional Development: Assist companies and legal institutions in adopting modern management strategies and healthy work environments to raise the level of performance and professional efficiency in the legal sector.

5. Continuous Professional Development: Remain at the forefront of knowledge in the fields of law, psychology, and management through continuous learning and participation in international conferences, to ensure the highest level of service is provided to clients.

A Word from Dr. Salma Bashasha: A Vision Beyond the Law

The true concept of consultancy extends beyond intervention after a legal dispute or family issue has arisen. It begins at the pre-decision stage, before a problem emerges. Our mission is to empower you to make sound choices that protect you from future challenges, whether they are legal, familial, or personal. We believe that prevention and guidance are the cornerstones of a stable life and a successful career.

Why Choose Dr. Salma Bashasha?

Because you are not just choosing a legal consultant, but a strategic partner with a comprehensive vision that merges deep legal expertise with family and psychological counselling. Dr. Salma Bashasha offers a unique approach aimed at achieving balance and success in all aspects of your life and work.

- **Integrated Legal Expertise:** Dr. Salma has achieved exceptional outcomes for a diverse clientele across various cases (criminal, civil, commercial, personal status, real estate, and labour) before all UAE courts and arbitration bodies. Her extensive experience in representing both corporations and individuals ensures you receive optimal legal protection.
- **Specialized Family and Psychological Guidance:** Leveraging her diverse specializations, Dr. Salma provides marital and individual counselling to help you navigate personal challenges, improve your relationships, and achieve self-growth. She understands that the stability of the individual and the family is the cornerstone of a thriving society.
- **Comprehensive Support for Businesses and Individuals:** Whether you are seeking to establish a company in line with the highest standards or require personal guidance to make a critical decision, Dr. Salma Bashasha provides the necessary support. Her extensive experience ensures your needs are met and communication is effective, empowering you to achieve your goals.

Services of Dr. Salma Bashasha: Integrated Support for Your Life and Business

Dr. Salma Bashasha offers a comprehensive suite of services designed to meet your legal, family, and personal needs through an approach that combines deep expertise with human-centric support.

1. Personal Development & Counselling Sessions

Individual or couple sessions aimed at empowering you to achieve balance and growth in all aspects of your life.

- Legal and Family Counselling:
 - Individual Sessions: Specialized consultations for family law issues, pre-marital preparation, pre-divorce guidance (processing, preparation, and planning), and sessions that blend psychological support with legal guidance.
 - Couple Sessions: Resolving marital disputes, improving spousal relationships, rebuilding trust (post-infidelity/second marriage), and understanding legal marital rights.
- Relationship & Psychological Support:
 - Specialized consultations for romantic relationships and navigating breakups.
 - Safe and confidential psychological support sessions for emotional release, managing stress and pressure, and achieving mental clarity.
- Self-Development & Coaching:
 - Specialized sessions in personal development, goal setting, strategic planning, and life organization to help you reach your full potential.

2. Specialized Legal Services & Consultations

Professional legal services in both Arabic and English for individuals and corporations.

- For Individuals:
 - Comprehensive Consultations: Covering civil, criminal, labor, personal status, rental disputes, and social media cases.
 - Procedural Services: Drafting legal memos and contracts, litigation procedures, and enforcement of judgments.
- For Corporations & Businesses:

- Corporate Legal Support: Providing legal opinions and advice on commercial, real estate, construction, intellectual property, and investment law matters.

- Company Formation: Integrated consultations for drafting, reviewing contracts, and establishing companies in accordance with UAE law.

3. Specialized legal and family programs and courses focused on disseminating knowledge, improving the quality of marital life, and developing legal and personal skills.

- Services for Professionals & Media: Training and performance development for legal practitioners, and creating professional legal content (articles, news, awareness materials) to contribute to the legal literacy of the community.